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ЗАПИСНИК 
са 23. сједнице Комисије за спољну и трговинску политику, 

царине, саобраћај и комуникације 
Дома народа 

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
одржане 18. 02. 2009. године 

 
 Сједницу Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и 
комуникације Дома народа Парламентарне скупштине БиХ (у даљем тексту: Комисија) 
сазвала је предсједавајућа Комисије Алма Чоло. 
 
 Сједници Комисије, у својству чланова, присуствовали су: Алма Чоло, Душанка 
Мајкић, Адем Ибрахимпашић, Рудо Видовић и Слободан Шараба, те Ненад Пандуревић, 
секретар, и Добринка Савић, стручни сарадник у Комисији. Оправдано је одсуствовао 
Бранко Зрно. 
 
 Сједници су, у својству предлагача и извјестилаца, присуствовали: Биљана Чамур, 
помоћник министра, и Аднан Хусић, стручни сарадник за европске интеграције у 
Министарству цивилних послова БиХ, Мирољуб Крунић, помоћник министра у 
Министарству финансија и трезора БиХ, Сабрија Шерифовић, помоћник министра, и 
Шефика Тутунџић, шеф Одсјека за царинску тарифу у Министарству спољне трговине и 
економских односа БиХ, Захида Хуртић-Стрика, шеф Одсјека за нормативну дјелатност 
у Министартству комуникација и транспорта БиХ, Милош Прица, амбасадор, и Горан 
Бехмен, први секретар у Министарству иностраних послова БиХ, и Љубомир Куравица, 
шеф одсјека у Министарству безбједности БиХ, и Зоран Бркић, виши стручни сарадник у 
Сектору за односе с јавношћу ПСБиХ. 
 
 Сједница Комисије почела је у 12 часова. 
 
 Након што је констатовала да постоји кворум, предсједавајућа Комисије, Алма 
Чоло, отворила је расправу о предложеном дневном реду и предложила да тачка 1. 
Усвајање Записника са 22. сједнице Комисије не буде разматрана данас из једноставног 
разлога што записник са претходне сједнице још увијек није лекторисан на три језика те 
није достављен члановима Комисије. Предложила је да се Записник са 22. сједнице 
разматра на сљедећој сједници Комисије. Предлог је једногласно прихваћен, након чега 
је предсједавајућа Комисије предложила сљедећи 
 

ДНЕВНИ РЕД 
 

1. Разматрање Предлога закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском 
систему БиХ (друга комисијска фаза), предлагач: Савјет министара БиХ; 
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2. Разматрање Предлога закона о допуни Закона о царинској тарифи БиХ (прва 
комисијска фаза), предлагач: Савјет министара БиХ; 

3. Давање сагласности за ратификацију Споразума између Босне и Херцеговине и 
Швајцарске о олакшицама при издавању виза; 

4. Давање сагласности за ратификацију Споразума између Босне и Херцеговине и 
Швајцарске о реадмисији лица која бораве без дозволе; 

5. Давање сагласности за ратификацију Споразума о заштити тајних података између 
Владе Словачке Републике и Савјета министара БиХ; 

6. Давање сагласности за ратификацију Споразума између Савјета министара БиХ и 
Владе Републике Црне Горе о враћању и прихватању лица чији је улазак или 
боравак незаконит и Протокола између Министарства безбједности БиХ и 
Министарства унутрашњих послова и јавне управе Републике Црне Горе о 
спровођењу Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Црне 
Горе о враћању и прихватању лица чији је улазак или боравак незаконит; 

7. Давање сагласности за ратификацију Оквирне конвенције Свјетске здравствене 
организације о контроли дувана; 

8. Давање сагласности за ратификацију Меморандума о разумијевању између Босне 
и Херцеговине и Европске заједнице о придруживању Босне и Херцеговине 
Седмом оквирном програму Европске заједнице за истраживање, технолошки 
развој и огледне активности; 

9. Давање сагласности за ратификацију Споразума између Савјета министара БиХ и 
Владе Републике Црне Горе о сарадњи у области културе; 

10. Давање сагласности за ратификацију Споразума о зајму између Босне и 
Херцеговине и Европске банке за обнову и развој – ''Пројекат Коридор Vц''; 

11. Давање сагласности за ратификацију Измјене споразума између Савјета министара 
БиХ, који представља Министарство финансија и трезора БиХ, и Владе Републике 
Аустрије, коју представља савезни министар финансија, о финансијској сарадњи; 

12. Разматрање Извјештаја Министарства спољне трговине и економских односа БиХ 
о реализацији Акционог плана за спровођење програма мјера у оквиру Споразума 
ЦЕФТА с Анализом спољнотрговинске размјене БиХ за 2008. годину; 

13. Разматрање извјештаја и информација Министарства спољних послова БиХ: 
- Резолуција о Сребреници, сједница Европског парламента, Стразбур, 14. и 15. 

јануар 2009. године, 
- Извјештај о 11. интерпарламентарном састанку делегације Парламента БиХ и 

Европског парламента, Брисел, 21. и 22. 01. 2009. године,  
- Извјештај о одржавању политичких консултација између Министарства 

иностраних послова БиХ и Исламске Републике Иран у Техерану, 15 -19. 
новембра 2008. године,  

- План рада Координационог тима за вођење кампање за нестално чланство БиХ 
у Савјету безбједности УН-а за период 2010-2011.  

14. Извјештаји о међународним активностима делегација ПСБиХ: 
- Забиљешка са састанка чланова колегијума оба дома ПСБиХ са Њ.е. г. Абдел 

Хадијем Мајалијем, предсједником Представничког дома Хашемитске 
Краљевине Јордан, 

- Извјештај о  посјети Комисије за спољне послове Представничког дома  
     ПСБиХ Одбору за спољну политику Хрватског сабора, 1. и 2. децембра 2008. 
     године, 
- Извјештај о службеној посјети чланова Групе пријатељства ПСБиХ Републици 

Турској, 
- Извјештај о активностима Делегације ПСБиХ у Парламентарној скупштини 

Централноевропске иницијативе у 2008. години; 
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15. Упознавање са Оквирним планом међународних активности ПСБиХ за 2009. 
годину, са критеријумима о начину његовог спровођења; 

16. Текућа питања. 
 
Предложени дневни ред усвојен је једногласно. 

 
 

1. Разматрање Предлога закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском 
систему БиХ (друга комисијска фаза), предлагач: Савјет министара БиХ 

 
На почетку, предсједавајућа Комисије нагласила је да се Предлог закона 

разматра  у складу са чл. 104. и 105. Пословника, тј. ради достављања Дому народа 
извјештаја о Предлогу закона. Додала је да је Предлог закона у парламентарну 
процедуру доставио Савјет министара БиХ, 20. 11. 2008. године, уз захтјев да се 
разматра по основном законодавном поступку. Подсјетила је да је Комисија 
разматрала Предлог закона у првом читању на 20. сједници, одржаној 03. 12. 2008. 
године, и једногласно подржала принципе предложеног закона. Дом народа усвојио је 
Предлог закон у првом читању на 24. сједници, одржаној 29. 01. 2009. године. 
Представнички дом усвојио је Предлог закона у другом читању, на 45. сједници, 
одржаној 04. 02. 2009. године, са два амандмана. Један амандман предложио је Сефер 
Халиловић, а други амандман предложила је Комисија за саобраћај и комуникације 
Представничког дома. Нагласила је да у Дому народа у амандманској фази није било 
уложених амандмана на Предлог закона. 

 
Душанка Мајкић истакла је да ће Предлог закона највјероватније бити усвојен у 

различитом тексту, те се осврнула на други амандман усвојен у Представничком 
дому, у којем је речено да је Савјет министара Босне и Херцеговине дужан да у буџету 
институција Босне и Херцеговине обезбиједи средства у висини износа умањених 
прихода Јавног РТВ система БиХ до којих ће доћи због ослобађања плаћања РТВ 
таксе власника пријемника, како је предвиђено Предлогом закона и усвојеним 
амандманима у Представничком дому. Нагласила је да они који буду именовани у 
комисију за усаглашавање текста морају водити рачуна да овај амандман не буде 
усвојен јер се по њеном мишљењу ради о питањима из области социјалне политике а 
која је у надлежности ентитета, те стога ова ослобађања не треба преваљивати на 
државни буџет који је ионако оптерећен. На крају је предложила да Комисија подржи 
Предлог закона у тексту који је преложио Савјет министара БиХ. 

 
Захида Хуртић-Стрика, представник Министарства комуникација и транспорта 

БиХ, подсјетила је да је предлог за израду овог закона потекао из Кабинета 
предсједавајућег Савјета министара БиХ а на иницијативу Удружења слијепих Босне 
и Херцеговине. Додала је да је Министарство комуникација и транспорта БиХ 
формирало Радну групу чији су чланови, осим представника надлежних ентитетских 
министарстава, и представници сва три јавна емитера у БиХ. Закључак Радне групе 
био је да не би требало усвојити предложене измјене. Међутим, и поред таквог става 
Радне групе, Министарство комуникација и транспорта одлучило је да се Предлог 
закона упути у парламентарну процедуру. 

 
Адем Ибрахимпашић нагласио је да сматра да је свакако потребно предвидјети 

ко ће и како надокнадити средства која ће РТВ изгубити ослобађањем слијепих и 
глувих лица и да је због тога потребно прихватити амандмане које је већ усвојио 
Представнички дом. Додао је да се вјероватно не ради о великим износима, али без 
обзира о којим се средствима ради, мисли да из принципијелних разлога треба 
подржати такав приступ. 
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Рудо Видовић истакао је да подржава дискусију Душанке Мајкић. Додао је да би 

се из хуманих разлога и могао прихватити први амадман усвојен у Представничком 
дому којим се ослобађање од плаћања РТВ таксе проширује и на глува лица. 
Међутим, проширивање ослобађања те намиривање тих ослобађања из буџета могло 
би значајно оптеретити буџет институција БиХ. Стога је предложио да Комисија 
прихвати Предлог закона у предложеном тексту а да се до коначног рјешења дође  
усаглашавањем. 

 
Слободан Шараба подсјетио је на своје дискусије у првој комисијској фази, у 

којима је истакао да овакве ситуације настају увијек када се предлог закона нађе у 
парламентарној процедуре на пречац и без адекватне анализе и припреме. Додао је да 
је очигледно да је потребно ослобађање од плаћања проширити и на друге категорије, 
али ће то изазавати значајне финансијске импликације, односно интервенције из 
буџета. Стога је предложио да се Предлог закона уопште не подржи него да Савјет 
министара прво уради комплетну анализу о категоријама и броју лица која би требало 
да буду ослобођена те о финансијским ефектима тих ослобађања. 

 
Након обављене расправе, Комисија за спољну и трговинску политику, царине, 

саобраћај и комуникације Дома народа Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине је, са четири гласа „за“ и једним гласом „против“, прихватила Предлог 
закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ у предложеном 
тексту, те предложила Дому народа Парламентарне скупштине БиХ његово 
усвајање.  

 
2. Разматрање Предлога закона о допуни Закона о царинској тарифи БиХ (прва 

комисијска фаза), предлагач: Савјет министара БиХ 
 

Предсједавајућа Комисије Алма Чоло подсјетила је да се Предлог закона 
разматра у складу са чланом 98. Пословника, тј. ради достављања Дому народа 
мишљења о принципима предложеног закона. Затим је присутне информисала да је 
Предлог закона доставио Савјет министара 25.12.2008. године, са захтјевом да се 
разматра по хитном законодавном поступку. Дом народа разматрао је захтјев за хитни 
поступак на 24. сједници, одржаној 29.01.2009. године, и одбио захтјев да се Предлог 
закона разматра по хитном поступку, те одлучио да се разматра у скраћеном поступку. 
Додала је да је Уставноправна комисија Дома народа разматрала Предлог закона на 
31. сједници, одржаној 16. 02. 2009. године, и том приликом закључила да постоји 
ваљан уставноправни основ за усвајање наведеног закона као и усклађеност са 
Уставом Босне и Херцеговине.  

 
Затим је предсједавајућа подсјетила да је сходно одредбама члана 98. став (2) 

затражено и добијено мишљење Дирекције за европске интеграције БиХ у којем је 
између осталог констатовано да је за Предлог закона релевантна Уредба Комисије 
(ЕЗ) бр. 1214/2007 од 20.09.2007. године. Даље је у мишљењу наведено да је након 
спроведене анализе усклађености и поређења Предлога закона са наведеном уредбом 
закључено да су у Предлог закона пренесене одредбе Уредбе Комисије бр. 1214/2007. 

 
Представнички дом усвојио је Предлог закона у првом читању на 44. сједници, 

21. 01. 2009. године, а биће разматран у другом читању на наредној, 46. сједници, 18. 
02. 2009. године. 
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Шефика Тутунџић, шеф Одсјека за царинску тарифу у Министарству спољне 
трговине и економских односа БиХ,  дала је у име предлагача уводно образложење 
Предлога закона. У својој дискусији нагласила је да је основни разлог за доношење 
закона потреба да се домаћим произвођачима шећера обезбиједе приближно исти 
услови привређивања као што их имају произвођачи у земљама потписницама 
Споразума ЦЕФТА, и на тај начин повећа коришћење инсталираних капацитета и 
повећа запошљавање у БиХ, повећа конкурентност домаћих произвођача и смањи 
негативан трговински биланс Босне и Херцеговине. Додала је да је царинска стопа за 
овај репроматеријал (шећер за рафинисање) 10% + 1%, значи 11%, док се готов шећер 
из земаља потписница Споразума ЦЕФТА увози по нултој стопи, односно без 
плаћања царине. Уколико не би биле одобрене ове царинске квоте, производња 
шећера у БиХ не би могла бити рентабилна односно конкурентна на домаћем нити на 
тржишту земаља потписница ЦЕФТА-е. 

 
Адем Ибрахимпашић истакао је да сматра да све произвођаче у Босни и 

Херцеговини треба подржати и да их треба ослободити државних намета гдје је год то 
могуће, да би били конкурентнији. У конкретном случају ради се о сировини за 
производњу шећера из шећерне трске која се највјероватније производи у Бразилу. 
Шећер произведен из трске јефтинији је од шећера произведеног из шећерне репе. 
Истина, поједине европске земље производе и шећер из репе да би се смањила 
зависност од произвођача шећерне трске. На крају је додао да сматра да треба 
подржати Предлог закона, поготово што се Управа за индиректно опорезивање 
смиловала да да своју сагласност за овај предлог закона. 

 
Душанка Мајкић подсјетила је да се на сједници Дома народа водила жучна 

расправа приликом одлучивања о процедури, односно захтјеву предлагача за хитни 
поступак. Подсјетила је да је захтјев за хитни поступак одбијен, а да практично није 
било амандмана ни у Представничком дому, те сматра да се само непотребно губи 
вријеме  с обзиром да је Управни одбор Управе за индиректно опорезивање дао своју 
сагласност за овај Предлог закона и да би доношењем овог закона била пружена 
значајна помоћ домаћој производњи те омогућило смањивање спољнотрговинског 
дефицита. 

 
Након расправе, Комисија за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај 

и комуникације Дома народа Парламентарне скупштине једногласно је подржала 
принципе Предлога закона о допуни Закона о царинској тарифи БиХ. 

 
 

3. Давање сагласности за ратификацију Споразума између Босне и Херцеговине 
и Швајцарске о олакшицама при издавању виза; 

4. Давање сагласности за ратификацију Споразума између Босне и Херцеговине 
и Швајцарске о реадмисији лица која бораве без дозволе; 

5. Давање сагласности за ратификацију Споразума о заштити тајних података 
између Владе Словачке Републике и Савјета министара БиХ; 

6. Давање сагласности за ратификацију Споразума између Савјета министара 
БиХ и Владе Републике Црне Горе о враћању и прихватању лица чији је 
улазак или боравак незаконит и Протокола између Министарства 
безбједности БиХ и Министарства унутрашњих послова и јавне управе 
Републике Црне Горе о спровођењу Споразума између Савјета министара 
БиХ и Владе Републике Црне Горе о враћању и прихватању лица чији је 
улазак или боравак  незаконит 
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Предсједавајућа Комисије предложила је да се ова четири међународна 
споразума разматрају заједно с обзиром да су сви у надлежности Министарства 
безбједности БиХ, те да се односе на сродна питања. Овај предлог је једногласно 
прихваћен. 

 
Образложење је у име надлежног министарства дао Љубомир Куравица, шеф 

одсјека у Министарству безбједности БиХ. Прво је напоменуо да су у надлежности 
његовог одсјека три споразума и да је он учествовао као члан делегације у 
преговорима док је Споразум о заштити тајних података са Словачком Републиком у 
надлежности другог одсјека чији је представаник (Мате Милетић) спријечен да 
присуствује данашњој сједници јер је обавезан да присуствује сједници 
Представничког дома која се одржава у исто вријеме. У вези са Споразумом о визним 
олакшицама са Швајцарском истакао је да се ради о типском споразуму који је веома 
сличан споразуму који је БиХ потписала са ЕУ, с тим што је Швајцарска дала и 
додатне повластице у смислу ослобађања од виза носиоце и службених пасоша, док је 
Европска уније прихватила ослобађање само за носиоце дипломатских пасоша. Осим 
тога, Споразумом је предвиђено да ће Швајцарска од уласка у шенгенски систем, а то 
се већ десило 1. јануара ове године, придржавати свих обавеза које произлазе из 
''Шенгена'', као и све друге земље чланице ЕУ. 

 
Споразум између Босне и Херцеговине и Швајцарске о реадмисији лица која 

бораве без дозволе је такође типски документ и веома сличан споразуму који је БиХ 
потписала са ЕУ. Значајна разлика је што је умјесто 10 календарских дана у случају 
ЕУ, Швајцарска прихватила 20 календарских дана за одговор на захтјев за реадмисију. 

 
У образложењу Споразума о реадмисији лица са Црном Гором истакао је да је то 

за БиХ значајан међународни споразум. Црна Гора није хтјела прихватити по основу 
сукцесије важење претходног споразума са Србијом и Црном Гором. БиХ има 
озбиљних проблема са лицима са Косова и из Албаније која илегално преко Црне 
Горе улазе у БиХ. Овим споразумом ће се значајно олакшати процес враћања лица 
која незаконито дођу у БиХ преко територије Црне Горе. Додао је да је уз Споразум 
потписан и Протокол којим се ближе дефинишу питања значајна за спровођење 
споразума као што су: контактне тачке, документи који ће бити предмет доказивања и 
начин враћања и прихватања. 

 
Након излагања представника надлежног министарства, чланови Комисије 

једногласно су одлучили да предложе Дому народа давање сагласности за 
ратификацију: 

 
- Споразума између Босне и Херцеговине и Швајцарске о олакшицама приликом 

издавања виза, 
- Споразума између Босне и Херцеговине и Швајцарске о реадмисији лица која 

бораве без дозволе, 
- Споразума о заштити тајних података између Владе Словачке Републике и 

Савјета министара БиХ и 
- Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Црне Горе о 

враћању и прихватању лица чији је улазак или боравак незаконит и Протокола 
између Министарства безбједности БиХ и Министарства унутрашњих послова и 
јавне управе Републике Црне Горе о спровођењу Споразума између Савјета 
министара БиХ и Владе Републике Црне Горе о враћању и прихватању лица чији 
је улазак или боравак  незаконит. 
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7. Давање сагласности за ратификацију Оквирне конвенције Свјетске 
здравствене организације о контроли дувана 
 
Уводно образложење дао је Аднан Хусић, стручни сарадник у Сектору за 

здравство Министарства цивилних послова. Нагласио је да се овом конвенцијом 
реафирмишу права свих људи на највише здравствене стандарде, те да је ово први 
међународни документ о контроли дувана договорен под покровитељством Свјетске 
здравствене организације и у чијој изради су учествовале 192 земље, међу којима и 
Босна и Херцеговина. Додао је да је Конвенцију до сада потписало 168 земаља. Савјет 
министара БиХ је на 54. сједници одлучио да се покрене поступак за приступање 
Босне и Херцеговине Оквирној конвенцији Свјетске здравствене организације о 
контроли дувана и задужено је Министарство цивилних послова да спроведе 
процедуру. Предсједништво Босне и Херцеговине је на 64. сједници, одржаној 
19.8.2008. године, донијело одлуку о приступању БиХ овој конвенцији. 

 
Након излагања представника надлежног министарства, чланови Комисије 

једногласно су одлучили да предложе Дому народа давање сагласности за 
ратификацију Оквирне конвенције Свјетске здравствене организације о контроли 
дувана. 

 

8. Давање сагласности за ратификацију Меморандума о разумијевању 
између Босне и Херцеговине и Европске заједнице о придруживању Босне 
и Херцеговине Седмом оквирном програму Европске заједнице за 
истраживање, технолошки развој и огледне активности 

9. Давање сагласности за ратификацију Споразума између Савјета 
министара БиХ и Владе Републике Црне Горе о сарадњи у области 
културе 

 
Предсједавајућа Комисије предложила је да се ова два међународна споразума 

разматрају заједно с обзиром да су оба у надлежности Министарства цивилних 
послова БиХ. Предлог је једногласно прихваћен. 

 
Уводно образложење о оба споразума поднијела је Биљана Чамур, помоћник 

министра у Министарству цивилних послова БиХ. Нагласила је да се потписивањем 
Меморандума о разумијевању између Босне и Херцеговине и Европске заједнице о 
придруживању Босне и Херцеговине Седмом оквирном програму Европске заједнице 
за истраживање, технолошки развој и огледне активности омогућава истраживачима 
из Босне и Херцеговине да као и истраживачи из Европске уније аплицирају за 
научноистраживачке пројекте који се финансирају из средстава ЕУ. То је значајна 
промјена у односу на досадашњу ситуацију када се наши истраживачи нису могли 
директно појавити са пројектима него су морали ићи преко посредника из земаља 
Европске уније. У вези са Споразумом између Савјета министара БиХ и Владе 
Републике Црне Горе о сарадњи у области културе истакла је да ће се овим 
споразумом подстицати и подржавати размјена и сарадња институција обје земље у 
области културе. 

 

Након излагања представника надлежног министарства, чланови Комисије 
једногласно су одлучили предложити Дому народа давање сагласности за 
ратификацију: 

 
- Меморандума о разумијевању између Босне и Херцеговине и Европске заједнице о 

придруживању Босне и Херцеговине Седмом оквирном програму Европске 
заједнице за истраживање, технолошки развој и огледне активности, и 

- Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Црне Горе о 
сарадњи у области културе. 
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10. Давање сагласности за ратификацију Споразума о зајму између Босне и 

Херцеговине и Европске банке за обнову и развој – ''Пројекат Коридор Vц''; 
11. Давање сагласности за ратификацију Измјене споразума између Савјета 

министара БиХ, који представља Министарство финансија и трезора БиХ, и 
Владе Републике Аустрије, коју представља савезни министар финансија, о 
финансијској сарадњи 
 
Предсједавајућа Комисије предложила је да се ова два међународна споразума 

разматрају заједно с обзиром да су оба у надлежности Министарства финансија и 
трезора БиХ те да се односе на сродну проблематику. Предлог је једногласно 
прихваћен. 

 
Уводно образложење за оба споразума дао је Мирољуб Крунић, помоћник 

министра у Министарству финансија и трезора БиХ. Нагласио је да је Споразум са 
Европском банком настао из потребе финансирања Коридора Vц на дијелу који 
пролази кроз Федерацију БиХ. Споразум је закључен под стандардним условима 
ЕБРД-а. Укупна вриједност је 180 милона евра, а рок отплате је 15 и по година. Зајам 
је намијењен за финансирање 66 КМ аутопута. Други споразум односи се на измјене 
постојећег споразума између БиХ и Аустрије. До потребе за измјеном дошло је због 
исцрпљивања извора финансирања по првобитном споразуму у износу од 25 милиона 
евра. Измјеном се одобрава нови износ од 50 милона евра уз благе измјене услова 
финансирања али уз задржавање постојећег нивоа концесионалности од 35%. Поред 
тога, овом измјеном повећава се заступљеност домаће робе и услуга са 30% на 40%. 
Након ове измјене биће могуће финансирање пројеката који су већ раније договорени, 
али за које није било довољно средстава за финансирање (финансирање 
инфраструктуре у општинама Србац, Лакташи, Зеница, Кисељак). 

 
Након излагања представника надлежног министарства, чланови Комисије 

једногласно су одлучили да предложе Дому народа давање сагласности за 
ратификацију: 

 
- Споразума о зајму између Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и 

развој – ''Пројекат Коридор Vц'', и 
- Измјене споразума између Савјета министара БиХ, који представља 

Министарство финансија и трезора БиХ, и Владе Републике Аустрије, коју 
представља савезни министар финансија, о финансијској сарадњи; 

 
12. Разматрање Извјештаја Министарства спољне трговине и економских односа 

БиХ о реализацији Акционог плана за спровођење програма мјера у оквиру 
Споразума ЦЕФТА с Анализом спољнотрговинске размјене БиХ за 2008. 
годину 
 
Уводно образложење дао је Сабрија Шерифовић, помоћник министра у 

Министарству спољне трговине и економских односа БиХ. Подсјетио је да је 
Министарство спољне трговине и економских односа БиХ доставило Парламентарној 
скупштини БиХ 10.12.2008. Извјештај о реализацији Акционог плана за спровођење 
Програма мјера у оквиру Споразума ЦЕФТА заједно са Информацијом о робној 
размјени БиХ за првих девет мјесеци 2008. године. Додао је да је Извјештај о 
реализацији Акционог плана за спровођење Програма мјера у оквиру Споразума 
ЦЕФТА Савјет министара БиХ размотрио на 67. сједници, одржаној 26.11.2008. године, 
и да је на тој сједници задужено Министарство спољне трговине и економских односа 
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БиХ да тај извјештај, заједно са Информацијом о робној размјени БиХ, достави 
Парламентарној скупштини БиХ. Такође је подсјетио чланове Комисије да се Извјештај 
о реализацији Акционог плана за спровођење Програма мјера у оквиру Споразума 
ЦЕФТА и Анализа спољнотрговинске размјене Босне и Херцеговине за 2008. годину 
достављају у складу са закључцима оба дома Парламентарне скупштине БиХ који су 
усвојени приликом усвајања Програма мјера за спровођење Споразума ЦЕФТА. 

 
У наставку излагања осврнуо се на поједине елементе из Извјештаја те посебно 

на неке кључне показатеље из Анализе спољнотрговинске размјене БиХ у 2008. 
години. Посебно је истакао да, упркос најавама, није било значајнијих промјена у 
размјени БиХ са земљама поптисницама Споразума ЦЕФТА. Учешће извоза и увоза 
остало је на приближно истом нивоу, док је практично забиљежен пад стопе раста и 
увоза и извоза. 

 
Адем Ибрахимпашић истакао је да практично нико у БиХ не штити Споразум 

ЦЕФТА. Навео је примјер воде за коју је у случају извоза у Републику Хрватску 
потребно имати цертификат издат од одговарајуће контролне куће из Европске уније, 
док је за увоз воде из Републике Хрватске у Босну и Херцеговину довољно имати 
цертификат издат у Хрватској. Истакао је да је ситуација слична и за скоро све друге 
производе, те у том смислу указао да је потребно увести реципроцитет. 

 
Душанка Мајкић упитала је представника Министарства спољне трговине и 

економских односа БиХ да ли је ово министарство кадровски адекватно опремљено да 
би се реализовале све наведене мјере из Програма мјера као и сви други задаци који 
стоје пред њим. Посебно је указала на буџетска ограничења, доносно ограничења у 
погледу новог запошљавања. 

 
Сабрија Шерифовић потврдио је да је то заиста озбиљан проблем за 

Министарство те да је сада попуњеност око 60%. Релативно ниске плате у претходном 
периоду прије доношења Закона о платама нису биле довољно примамљиве да би се 
запослили квалитетни кадрови. Сада су новим законом плате повећане, међутим 
рестриктиван буџет не дозвољава пријем нових службеника.  

 
Након расправе, Комисија за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај 

и комуникације Дома народа Парламентарне скупштине БиХ је, већином гласова 
(четири гласа “за” и један глас “против”), усвојила Извјештај о реализацији Акционог 
плана за спровођење Програма мјера у оквиру Споразума ЦЕФТА, те предлаже Дому 
народа Парламентарне скупштине БиХ његово усвајање. 

 
Комисија за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације 

Дома народа Парламентарне скупштине БиХ примила је к знању Анализу 
спољнотрговинске размјене Босне и Херцеговине за 2008. годину и предлаже Дому 
народа Парламентарне скупштине БиХ да учини исто. 

 
13. Разматрање извјештаја и информација Министарства иностраних послова 

БиХ: 
- Резолуција о Сребреници, сједница Европског парламента, Стразбур, 14. и 

15. јануар 2009. године, 
- Извјештај о 11. интерпарламентарном састанку делегације Парламента 

БиХ и Европског парламента, Брисел, 21. и 22. 01. 2009. године,  
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- Извјештај о одржавању политичких консултација између Министарства 
иностраних послова БиХ  и Исламске Републике Иран у Техерану од 15. до 
19. новембра 2008. године  
 
Чланови Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и 

комуникације Дома народа Парламентарне скупштине БиХ примили су к знању сва 
три претходна извјештаја Министарства иностраних послова БиХ. 

 
- План рада Координационог тима за вођење кампање за нестално чланство 

БиХ у Савјету безбједности УН-а за период 2010-2011.  
 

Додатне информације о Плану рада Координационог тима за вођење кампање за 
нестално чланство Босне и Херцеговине у Савјету безбједности Уједињених нација за 
период 2010–2011. пружио је Милош Прица, амбасадор у Министарству иностраних 
послова Босне и Херцеговине. Посебно је нагласио да су шансе БиХ да постане нестална 
чланица Савјета безбједности УН-а изузетно велике, поготово након што је у септембру 
прошле године Пољска повукла своју кандидатуру тако да је Босна и Херцеговина 
остала једини кандидат за мјесто несталне чланице испред источноевропске групе 
земаља. Даље је додао да су за ибор БиХ потребне двије трећине гласова присутних, што 
у случају да су током гласања присутне све чланице УН-а значи 128 земаља. До сада је 
57 земаља чланица Уједињених нација дало своју писмену подршку избору Босне и 
Херцеговине, а значајан број земаља обећао је да ће подршку дати у наредном периоду. 
Даље је нагласио да је веома важно да се БиХ већ сада почне припремати за будуће 
чланство у Савјету безбједности те посебно треба ојачати Мисију БиХ при УН-у у 
Њујорку и кадровски ојачати одсјеке унутар Министарства иностраних послова који су 
значајни за ефикасан рад БиХ у Савјету безбједности, као што су Одсјек за Азију и 
Африку, Одсјек за сусједне земље (због питања Косова), Одсјек за међународноправне 
послове (због сарадње са Судом у Хагу). 

 
 
У наставку се осврнуо на формирање и досадашњи рад Координационог тима. 

Координациони тим је формиран 29.12.2008. године и до сада је одржао двије званичне 
сједнице. Предвиђено је да чланови тима, осим представника Министарства иностраних 
послова, буду и представници из кабинета чланова Предсједништва БиХ, из Кабинета 
предсједавајућег Савјета минситара и представник Парламентарне скупштине БиХ. 
Посебно је истакао да лобирање за чланство није само пројекат Министарства 
иностраних послова него пројекат Босне и Херцеговине. Представник Парламентарне 
скупштине БиХ не мора бити члан Парламента, односно посланик или делегат. Битно је 
да се зна која је то особа и да буде у функцији благовременог преношења информација 
од Парламента ка Координационом тиму и обрнуто. 

 
Предсједавајућа Комисије подсјетила је да је о овој теми било разговора на 

претходној сједници на којој су чланови Комисије упознати да је Колегијум 
Представничког дома задужио Комисију за спољне послове Представничког дома да 
инцира консулатције са овом комисијом у вези са именовањем представника 
Парламентарне скупштине БиХ у Координационом тиму. На крају је констатовала да су 
чланови Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације 
Дома народа Парламентарне скупштине БиХ  примили к знању План рада 
Координационог тима за вођење кампање за нестално чланство БиХ у Савјету 
безбједности УН-а за период 2010-2011. 
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14. Извјештаји о међународним активностима делегација ПСБиХ: 
- Забиљешка са састанка чланова колегијума оба дома ПСБиХ са Њ.е. г. 

Абдел Хадијем Мајалијем, предсједником Представничког дома 
Хашемитске Краљевине Јордан; 

- Извјештај о  посјети Комисије за спољне послове Представничког дома 
ПСБиХ Одбору за спољну политику Хрватског сабора, 1. и 2. 12. 2008. 
године; 

- Извјештај о службеној посјети чланова Групе пријатељства ПСБиХ 
Републици Турској; 

- Извјештај о активностима Делегације ПСБиХ у Парламентарној 
скупштини Централноевропске иницијативе у 2008. години 
 
Чланови Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и 
комуникације Дома народа Парламентарне скупштине БиХ примили су к знању 
све наведене извјештаје о међународним активностима делегација 
Парламентарне скупштине БиХ. 

 
15. Упознавање са Оквирним планом међународних активности ПСБиХ за 2009. 

годину, с критеријумима о начину његовог спровођења 
 
Чланови Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и 

комуникације Дома народа Парламентарне скупштине БиХ примили су к знању Оквирни 
план међународних активности ПСБиХ за 2009. годину, с критеријумима о начину 
његовог спровођења. 

 
16. Текућа питања 

 
Под тачком Текућа питања није било расправе. 

 
Сједница Комисије завршена је у 13.30 часова. 

              
 
                    Секретар Комисије                                             Предсједавајућа Комисије 
          за спољну и трговинску политику,                      за спољну и трговинску политику, 
          царине, саобраћај и комуникације                       царине, саобраћај и комуникације 
                   Ненад Пандуревић                                                            Алма Чоло 


